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Diana Brunholm (DB) 
Charlotte Granly (CG) 

 
Afbud:   Rasmus Nielsen (RN) 

Charlotte Arndal Dietz Rasmussen (CADR) 
    
Referent:  Diana Brunholm (DB) 
 
 

 
1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 

2) Godkendelse af referat 
Godkendt. 

 
3) Meddelelser 

a) Studienævnsformandens meddelelser: 
- Orientering om ”How to uni”. Engelsk har valgt at deltage i 2019, 

hvor ”how to uni” kører som pilotprojekt på fakultetet. Fra studiestart 
2020 vil det være en obligatorisk del af studiestartsprøven. 
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- Optagelsestallene for kandidatuddannelserne: Amerikanske studier 
har samme antal optagne, dog er der flere retskravsbachelorer. Der 
har været en del flere ansøgere til kandidatuddannelsen i Engelsk i år 
end sidste år. 

- Fredag den 29/3 afholdes der en Brexit temadag i O 100. På nuvæ-
rende tidspunkt er der 44 tilmeldte til arrangementet, hvilket er en 
del færre end man havde forventet. Promoveringen af arrangementet 
har været langt fra optimal, og man har skulle lede længe på hjem-
mesiden for at finde informationer om forslaget. 
 

b) De studerendes meddelelser (faglig vejleder, fagrådet): 
- Fagrådet har en call for papers i forbindelse med deres arrangement 

”show me your BA”. De vil gerne have studerende der kommer og 
viser deres BA opgave, og som er villige til at svare på spørgsmål 
vedrørende skrivning af en bacheloropgave. JK har lavet flyers, og 
det blev foreslået at JK sender denne til alle underviserne, så de kan 
distribuere den rundt til de studerende. 

- Den 11. april afholder fagrådet et ”Meet your professor” arrange-
ment, hvor de studerende har mulighed for at komme og tale med 
underviserne. 

 
c) Studie(nævns)sekretærens meddelelser: 

Ingen bemærkninger 
 

d) Andre 
Ingen bemærkninger 

 
4) Merit- og dispensationsansøgninger 

Se lukket referat 
 
5) Introduktion til SAGA v/ Louise Toftgaard 

- Louise Toftgaard kom og orienterede studienævnet om det nye sy-
stem til behandling af studenteransøgninger. Bl.a. pga. de skærpede 
krav fra GDPR har det været nødvendigt at få et nyt modul til be-
handling af studenteransøgninger. 

 
 

6) Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Evalueringspraksis 

Studienævnet diskuterede evalueringspraksissen, og om man skulle ændre den, da 
man dels ønsker at få svarprocent op, men også ønsker at man fra alle sider tager 
evaluering alvorligt. Forslag fra CSJ om at det ikke længere skal være alle fag der 
evalueres i alle semestret, men at man i stedet evaluerer udvalgte fag på hvert seme-
ster.  
Studienævnet havde en længere debat, hvor det bl.a. blev bemærket at det ikke er 
nok at det pointeres overfor de studerende, at det er vigtigt at evaluere, men at der 
også skal en holdningsændring til hos de undervisere, der mener at det er spild af tid 
at evaluere. Der var ikke stemning for forslaget om at det kun er udvalgte fag der 
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skal evalueres, og studienævnet valgte i stedet at nedsætte en arbejdsgruppe bestå-
ende af TÆR, NAS, JBS og CKJ, der vil arbejde på en mission statement for evalu-
ering. 
 

7) Andre sager til behandling 
a) Rammerne for mødeafvikling 

KGR og CSJ har drøftet at man på nogle af studienævnets møder oplever, at man 
ikke når alle punkter på dagsordenen, eller at nogle punkter er nødt til at blive hastet 
igennem, da man er kommet i tidsnød. Det har bl.a. været punktet med behandling 
af studenteransøgninger der har taget meget tid. Foranlediget af dette har man på 
dagsordenen til dette møde forsøgt at sætte tidsangivelser ud for de forskellige dags-
ordenpunkter, så man kan se hvor lang tid der er afsat til behandling af et punkt. 
KGR foreslog muligheden for at delegere afgørelseskompetence til studienævnsfor-
manden. DBL kommenterede, at dette vil reelt ikke give mening, da studienævnet i 
forvejen har delegeret den mulige afgørelseskompetence fuldt ud til studienævnsse-
kretæren. 
Studienævnet besluttede at man for nuværende fortsætter med at fastsætte tidsangi-
velser på dagsordenen til studienævnsmøderne, og at medlemmerne hver især har 
fokus på at holde debatterne korte og præcise. 
 

b) Notat om studiegruppeunderstøttelse 
Både Amerikanske studier og Engelsk har gode erfaringer med studiegruppeunder-
støttelse, og det blev besluttet at begge studier vil søge dette igen. 
 

c) Notat vedr. tiltag for at fremme akademisk skriftlighed 
Begge studier søger igen om støtte til fremme af den akademiske skriftlighed. 
 

d) Tiltag vedr. udvidelse af aktiviteter med feedback 
Begge studier søger om økonomisk støtte til udvidelse af aktiviteter med feedback. 
 

e) Ansøgning om økonomisk støtte til gæsteforelæsning 
Der var ved ansøgningen behandling tvivl om retningslinjer for hvor meget annuum 
skal dække i forhold til middag med gæsteforelæseren. DBL undersøger reglerne 
for dette, og studienævnet gav bemyndigelse til at DBL herefter laver en afgørelse. 
 

8) Sager til orientering 
a) Studienævnets annuum 

Studienævnet blev orienteret om årets annuum, og hvilke aktiviteter pengene er 
møntet på at skulle dække. JBS spurgte ind til om de studerende var orienteret om 
muligheden for at kunne søge studienævnets annuum. Det er ikke meldt officielt ud 
til de studerende at de kan søge penge hos studienævnet, til dækning af aktiviteter, 
så JBS vil forfatte en orienteringsmail til de studerende om muligheden for at søge 
studienævnet til dække af aktiviteter. 
 

b) ”How to uni” 
Orientering om et nyt tiltag ”how to uni”, som samler al praktisk information til 
nye studerende i online moduler, de kan deltage i så snart de har bekræftet den til-
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budte studieplads på uddannelsen. Studienævnet fandt tiltaget godt, og meget over-
skueligt. Som nævnt under pkt. 3.a, så har engelsk besluttet at ”how to uni” er en 
del af studiestarten i 2019. 
 

9) Eventuelt 
JBS ønskede at punktet ”understøttelse af studiegrupper” vil blive behandlet på 
april mødet igen. 
 
 

Claus Schatz-Jakobsen    Diana Brunholm 
Studienævnsformand    Referent 
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